
Technische vragen over Begroting 2024 Oudewater

Fractie nr. vraag Blz nr Vraag Antwoord Portefeuillehouder

Onafhankelijken 1 14 Tekstuele aanpassing: bij het bedrag bij taakveld 01 ontbreekt een 0 Klopt. De totaaltelling klopt overigens wel. Bas

Onafhankelijken 2 21 Punt 2.1 Laadinfrastructuur: Wanneer wordt het nieuwe voorstel aan de raad voorgelegd? Is dit 

bedrag structureel of incidenteel? Zitten er investeringen in dit bedrag en zo ja, hoe hoog zijn deze 

investeringen en waarom staan ze niet in de investeringslijst (2025)?

€ 15.000 structureel voor personeel en € 48.900 structureel voor inrichting electrische 

oplaadpunten; € 56.000 incidenteel voor inrichting laadpleinen en € 40.000 incidenteel voor data 

en strategische plaatsing. Dit betreffen lasten waarop niet kan worden afgeschreven, het zijn 

geen investeringen.

Kok

Onafhankelijken 3 21 Punt 3.7: een lagere storting betekent toch voordeel? Dit moet zijn een lagere onttrekking aan de voorziening afvalstoffenheffing, dat is een nadeel. Lont

Onafhankelijken 4 59 Punt 8.3: eenmalige ontrekking aan de reserve voor meerjarig onderhoud tbv schilderwerk 

weeghuisje. Het weeghuisje staat op de nominatie om verkocht te worden (aan de huidige 

gebruiker?). Als dit gebeurt, is dan de onttrekking nog nodig?

Er is technisch aanleiding om het schilderwerk volgend jaar uit te voeren. De gemeente is 

verantwoordelijk voor de instandhouding van dit Rijksmonument zolang het gebouw met 

bijbehorende weegbrug niet is verkocht.  

Ten Hagen

Onafhankelijken 5 65 Taakveld 04 regel 1: vindt de indexering plaats voor of na de verhoging van de cao-lonen? De DVO is verhoogd met de indexering van de lonen conform de loonvoet sector overheid van de 

meicirculaire en met het Imoc-percentage voor de overhead.

Kok

Onafhankelijken 6 81 Jaartal in eerste zin is achterhaald; gaarne actualisering naar 2024 Dit is inderdaad een omissie. U kunt dit inderdaad lezen als dat de exploitatie in elk geval het 

komend jaar nog voortgezet wordt.

Lont

Onafhankelijken 7 130 Hoe is de zin onder punt 3 te rijmen met de jaarlijkse stortingen voor o.a. Speeltuinen (blz 135) De provincie, als toezichthouder, beschouwt alle reservemutaties als incidenteel. Alleen reserves 

gekenmerkt als kapitaaldekkend mogen worden gekenmerkt als structureel. Dit laatste is niet het 

geval.

Lont

Onafhankelijken 8 133 In de investeringsplanning ontbreekt de brug over de IJssel t.b.v. Westerwal. Reden? Het krediet voor de brug over de Hollandse IJssel is door uw raad beschikbaar gesteld bij 

vaststelling van de begroting 2023. Punt 2 raadsbesluit Programmabegroting 2023-2026 

(D/22/074516) en pag. 148 van de programmabegroting 2023-2026, investeringsplanning 

jaarschijf 2023.

Lont

CUSGP 9 5 Kan de OZB minder stijgen gegeven het positieve resultaat? Dit onwenselijk gelet op de structurele doorwerking van de OZB-inkomsten in relatie tot de 

tekorten in de jaren 2026 en 2027. Deze tekorten zullen dan nog hoger worden.

Lont

CUSGP 10 9 Zijn middelen gereserveerd om het cultuurhuis tijdelijk als stadskantoor in gebruik te nemen? Nee, hier zullen aparte voorstellen aan uw raad voor worden gedaan. Ten Hagen

CUSGP 11 14 Kunt u dit toelichten: 'Door de hogere leges reisdocumenten stijgen de afdrachten aan het Rijk.' ? Reisdocumenten moeten worden ingekocht voordat ze uitgegeven kunnen worden. De uitgaven 

nemen toe (ook de baten voor dit deel) maar hierdoor ook de inkoop (afdrachten Rijk).

De Vries

CUSGP 12 16 Wanneer wordt de overname van de straatverlichting aan de Raad voorgelegd? De verwachting is dat het raadsvoorstel betreffende de overname van de openbare verlichting 

nog voor 31-12-2023 aan de gemeenteraad zal worden gezonden. 

Kok

CUSGP 13 16 Wanneer wordt In gesprek gegaan met de raad over beleid en beheer van de openbare ruimte, 

ophalen van een bestuurlijke richting?

In 2024 en 2025 zal een herijking van de openbare ruimte worden uitgevoerd. Dit loopt gelijk 

voor zowel gemeente Woerden als gemeente Oudewater. In dit traject wordt de gemeenteraad in 

staat gesteld om kaders te stellen/bij te stellen, die uiteindelijk uitgewerkt worden in scenario's 

en daarna in beheerplannen. 

Kok

CUSGP 14 16 Hoeveel geld is nodig om het kwaliteitsniveau van het groenbeheer verder te verhogen? (Met name 

extra onkruid bestrijding en maaien?)

Als onderdeel van de herijking wordt ook naar het gewenste kwaliteitsniveau van het groen 

gekeken. Als de wens leeft om hier vooruitlopend actie op te ondernemen, dan wordt op dit 

moment geschat dat structureel € 66.000 extra benodigd is om een hoger niveau te hanteren. 

Kok

CUSGP 15 17 Hoe wordt de verkenning naar de logistieke hub vorm gegeven? Er loopt op dit moment een provinciaal programma ‘Stads- en dorpslogistiek’ binnen het 

Regionaal MobiliteitsProgramma (RMP) waar wij aan mee doen. Momenteel worden de 

behoeften en knelpunten in kaart gebracht. Een extern bureau helpt ons om de problematiek en 

mogelijke oplossingsrichtingen te onderzoeken.

Kok

CUSGP 16 18 Wanneer wordt het nieuwe parkeerbeleid (conform de motie evaluatie parkeerbeleid in zomer 2023) 

aan de Raad aangeboden? ZIjn hier middelen voor vrijgemaakt?  

In overeenstemming met de politieke agenda komt in Q1 2024 een RIB naar de raad. Er zijn voor 

de uitvoering (nog) geen extra middelen vrijgemaakt, maar er bestaat wel een parkeerfonds die 

we mogelijk kunnen aanspreken.

Kok

CUSGP 17 18 Wanneer keert de rij route via de H weer terug? We zijn nu aan het onderzoeken of en hoe de H autovrij kan worden gemaakt. In Q1 2024 is het 

onderzoek gereed. Afhankelijk van de uitkomsten van dit onderzoek zijn middelen nodig voor 

participatie met bedrijven en bewoners.

Kok



CUSGP 18 18 Wordt in 2024 een voorstel gedaan om delen van de H autovrij te maken op donderdag t/m zondag? 

(Of dagelen daarvan?) Zijn middelen nodig voor participatie met bedrijven en bewoners? 

Zie antwoord vraag 17. Kok

CUSGP 19 19 Wat zijn de kapitaalslasten van het realiseren van 1 extra fietsers brug? De lasten voor het realiseren van een extra brug zijn afhankelijk van veel factoren. Een fietsbrug 

kan tussen de 30k en 100k kosten met kapitaallasten van ca 3-9k per jaar.  

Kok

CUSGP 20 19 Wat zijn de kosten om een verkeerskundige mee te laten kijken naar een nieuwe fiets verbinding 

tussen de Wijken Noort-Syde II en Klein Hekendorp in het plan ' Oranje Park 2', conform het fiets 

beleidsplan? 

De planstudie naar een fietsverbinding tussen Klein Hekendorp en Noort-Syde II moet in zijn 

geheel worden bekeken. De kosten voor één planstudie zijn ongeveer € 30.000. Wanneer een 

planstudie naar 3 fietsverbindingen gelijktijdig wordt uitgevoerd zijn er efficiëntie voordelen.

Kok

CUSGP 20a 19 Wat kosten de 3 verbindingen tegelijkertijd om te onderzoeken? Kok

CUSGP 21 19 Welke verbeteringen aan de fietsinfrastructuur worden er in 2024 doorgevoerd? Welk budget is 

beschikbaar? 

In 2024 komt een Raadsvoorstel voor het fietsveilig inrichten van 2 rotondes in de Vierbergerweg, 

zie nummer 1 van de uitvoeringsagenda van het Fietsbeleidsplan. Dan komen we ook met een 

kredietaanvraag. Er is op dit moment dus geen budget voor beschikbaar.

Kok

CUSGP 22 31 Wat is het vigerende speeltuinen beleid? Wanneer wordt dit geactualiseerd? IZjn hier middelen voor 

gereserveerd? 

Het vigerende beleid is de Nota Openbare Speelruimte 2013. In 2024 wordt er weer een locatie 

a.d.h.v. dit beleid heringericht (Rootstraat). Daar is geld voor aangevraagd via Kadernota t.b.v. 

2024. Daarna volgen nog 2 locaties (in 2024 en/of 2025). Er is nu nog geen noodzaak voor het 

actualiseren van het Speeltuinenbeleid. Er zijn ook geen middelen gereserveerd voor deze 

actualisatie.

Kok

CUSGP 23 36 Wanneer vindt besluitvorming plaats over de aanpak Vraagstuk arbeidsmigranten? Op zijn vroegst Q1 - 2024. Ten Hagen

CUSGP 24 39 Welk bedrag is opgenomen om Tappersheul 1 + 2 te revitaliseren? Welk bedrag komt uit Tappersheul 

3? 

Zie investeringsschema. Tranche 2024 voor T1 en T2 voorbereidingsbudget 300.000 euro. 

Tranche 2025 T1 en T2 verhardingen € 4.000.000; Groen € 200.000 en verlichting € 400.000.  

Voor riolering € 1.800.000.  T.a.v. Tappersheul 3 heeft de raad uitgesproken het positieve 

resultaat van de uitbreiding daarvoor te willen inzetten.  Dit positieve resultaat van de lopende 

grex T3 bedraagt op 1-1-2023 circa 1,78 miljoen euro.

Kok

CUSGP 25 40 Welke middelen zijn beschikbaar voor  Plan van aanpak vitale binnenstad uitvoeren? Hoeveel 

middelen zijn hiervoor nodig?

In het PvA dat wordt opgesteld worden de benodigde middelen uitgewerkt en voorgelegd aan de 

raad.

De Vries

CUSGP 26 49 Voor welk jaar staat afstoten van de EIber gepland? Prioriteit wordt op dit moment gegeven aan "treintje 1": stadskantoor, de Klepper, Cultuurhuis. 

Er is nog geen concrete planning voor het afstoten van de Eiber.

Ten Hagen

CUSGP 27 54 Worden de nationale prestatieafspraken en betaalbaarheidseisen (2/3e betaalbaar, 1/3e sociaal) al 

opgenomen in de WOonvisie? Wanneer volgt de herziening? 

Dit komt in de nieuwe woonvisie die in 2025 aan de raad wordt voorgelegd. Ten Hagen

CUSGP 28 55 Wordt bij alle ruimtelijke projecten de drietrapsraket goed gevolgd? WOrdt de raad op tijd, dat wil 

zeggen voorafgaand aan de stedenbouwkundige visie, in de gelegenheid gesteld kaders te maken? 

Ja, er wordt bekeken of we niet moeten starten met een programma van eisen voordat begonnen 

wordt met de stedebouwkundige visie.

Ten Hagen

CUSGP 29 57 Wanneer staat Levering Stadskantoor aan kopende partij gepland? Volgens de planning kan het notarieel transport medio 2024 plaatsvinden. Ten Hagen

CUSGP 30 71 Kan de riool heffing vlakker stijgen door twee jaren 5% toe te voegen? De stijging van de rioolheffing is conform het door de raad vastgestelde "Gemeentelijk 

Waterbeleidsplan 2020 - 2024". Een afwijking hierop door 5% stijging in 2024 betekent dat de 

stijging van 3% en 0% in resp. 2025 en 2026 verandert in 5% en 4%.

Lont

CUSGP 31 75 Is het wenselijk de OZB voor niet-woningen te verhogen ten gunst van woningen? Dit is een politieke keuze. Lont

CUSGP 32 75 Waarom is de OZB voor niet-woningen in Oudewater relatief laag tov andere gemeenten? Elk jaar worden de OZB tarieven vastgesteld door de raad en elk jaar worden de tarieven 

geindexeerd. Het is destijds een politieke keuze geweest om dit OZB tarief vast te stellen voor de 

niet-woningen.

Lont

CUSGP 33 79 Waarom is het risico  Verplaatsing skeelerbaan - Statenland nihil? Dit was voorheen als risico opgenomen omdat de verplaatsing van de skeelerbaan 

randvoorwaardelijk was om de grondexploitatie op Statenland te kunnen realiseren met een 

beoogde opbrengst van € 2,5 miljoen. Later is gebleken dat, mocht de skeelerbaan om welke 

reden dan ook niet verplaatst worden, er geen negatief effect op de grondexploitatie Statenland 

is. Hiermee is dus dit risico niet meer van toepassing.

Ten Hagen



CUSGP 34 79 Kan het risico Corona worden geschrapt? Dit risico staat al op nihil. Dit staat ook zo toegelicht, de regel is nog wel opgenomen om ook toe 

te kunnen lichten waarom het nu niet meer gezien wordt als risico. In een volgende risico-analyse 

kan deze regel dan helemaal vervallen.

Lont

CUSGP 35 83 Wat zorgt voor de stijging van de schuldquote in 2023? Wat zorgt voor de stijging van de schuldquote 

t/m 2027?

De stijging van de schuldquote van 2022 naar 2023 wordt voornamelijk verklaard door de 

investeringsboeggolf, waar in de berekening van de schuldquote wel rekening mee wordt 

gehouden. De verdere stijging in 2026 en 2027 komt voornamelijk door het eveneens hoge 

investeringsniveau in combinatie met de lagere baten (het 'ravijnjaar').

Lont

CUSGP 36 94 ZIjn middelen gereserveerd voor hogere kosten aan de DVO na 2026? Uiteraard is er conform art. 10 van de DVO jaarlijks sprake van indexatie van de DVO-bijdrage. De 

komende maanden wordt gewerkt aan een evaluatie van de DVO en dit zal resulteren in 

aanbevelingen voor de (eventuele) nieuwe DVO per 1 januari 2026. Echter, deze evaluatie moet 

nogopgesteld worden, de raden moeten zich hier in 2024 over buigen en tot die tijd is er nog 

geen zicht op impact die een (eventuele) nieuwe DVO zal hebben op de kosten voor Oudewater.

Kok

CUSGP 37 5 Verhoging OZB, 1 % is 30.000. Vorig jaar aanmerkelijk lager? Uitleg? In de beantwoording van vorig is is een afgerond bedrag van € 28.000 genoemd. Lont

CUSGP 38 70 Afvalstoffenheffing wordt gespiltst in vast en variabel deel. Variabel deel wordt € 7,-. Waarom niet het 

vaste deel erin verdisconteren? Prikkel word dan veel groter en(kleinere)bedrijven vullen hun 

huishoudelijke kliko niet meer af omdat dit voordeliger is dan een bedrijfskliko.

De reden dat niet alle kosten in het variabele tarief worden verdisconteerd is tweeledig. Enerzijds 

wordt het tarief bij verdiscontering dermate hoog dat ontwijkgedrag (afvaldumping of restafval 

dat bij de grondstoffen wordt aangeboden) in de hand wordt gespeeld. Anderzijds zou 

verdisconteren van de totale kosten betekenen dat, wanneer het aantal aanbiedingen lager is dan 

verwacht, de inkomsten significant lager uitvallen. Zo kunnen grote tekorten ontstaan.  Door het 

vaste deel van de kosten in het begin van het jaar te innen, wordt dit risico beperkt.

Lont

VVD Oudewater 39 12 Graag een toelichting op het percentage van externe inhuur. Wat is de reden dat dit zo hoog is? Het betreft een verhoudingsgetal. De kosten van externe inhuur worden afgezet tegen de eigen 

personeelskosten van Oudewater. De personeelkosten voor Oudewater zijn zeer laag. In dienst bij 

Gemeente Oudewater zijn alleen de Gemeentesecretarisen de Griffier. Door deze verhouding zijn 

de percentages hoog.

Kok

VVD Oudewater 40 14 Bij 0.1 staat een bedrag van 31.68. Dat lijkt niet te kloppen? Achter dit getal moet een 0 worden gezet. De totaaltelling van de kolom klopt. Lont

VVD Oudewater 41 40 Wat is de tijdsplanning van de plannen rondom een vitale binnenstad? Het streven is om het PvA nog in Q4 2023 aan de raad aan te bieden. Afhankelijk van het besluit 

van de raad volgt de uitwerking in 2024. 

De Vries

VVD Oudewater 42 47 Wanneer krijgt de raad de onderzoeksresultaten van het bureau Synarchis? De raad wordt d.m.v. een RIB eind Q4 geinformeerd over de resultaten van dit onderzoek. Ten Hagen

VVD Oudewater 43 55 Wat is de tijdsplanning van het stedenbouwkundige plan van Statenland? In het voorjaar komen de ruimtelijke randvoorwaarden en beeldkwaliteit naar de gemeenteraad. 

Op basis daarvan wordt het stedebouwkundig plan gemaakt.

Ten Hagen

VVD Oudewater 44 59 Hoe zit KoopGarant in de begroting m.u.v. de 40k bij verschillen analyse? Naast de € 40.000 voor de beheerkosten van de gemeente is er geen bedrag in de begroting 

opgenomen. Daarnaast ontstaat een startkapitaal als de betreffende woningen worden geleverd. 

Of dit startkapitaal in de begroting wordt opgenomen hangt af van het of en wanneer oprichten 

van een BV voor dit doel.

Ten Hagen

VVD Oudewater 45 81 Worden de exploitatiekosten voor het zwembad al geindexeerd voor bijvoorbeeld de energiekosten 

en overige kosten net als bij alle andere kostenposten? N=100 is 2022?

De huidige exploitatielasten worden jaarlijks geïndexeerd. Het eenmalige bedrag dat de raad 

beschikbaar heeft gesteld aan SBZO voor de realisatie van een nieuw zwembad wordt niet 

geïndexeerd.

Ten Hagen

CDA 46 4 Graag ook de lastendruk vermelden van de ondernemer. Al jarenlang wordt de lastendruk vermeld 

van de burger.

Zie tabblad "Antwoorden 46 en 55". Lont



CDA 47 7 Laatste alinea. Hoe en hoeveel keer is de "Inzet High Impact Crimes"  in de voorgaande jaren en in het 

jaar 2023 toegepast?

Doorgaans worden (communicatie)acties georganiseerd tijdens bekende piekmomenten van High 

Impact Crimes, bijvoorbeeld gedurende de wintermaanden/feestdagen. Ook worden whatsapp 

buurtpreventiegroepen ondersteund en worden whatsapp buurtpreventie borden geplaatst op 

aanvraag van de inwoners. Aan het begin van dit jaar is een bijeenkomst georganiseerd met de 

beheerders van de whatsappgroepen om met elkaar in gesprek te gaan en een training te geven 

over signaleren en melden. Verder worden de cijfers continue gemonitord en worden concrete 

actie ondernomen wanneer dat nodig is. In een buurt waar woninginbraken zijn geweest kunnen 

de buurtbewoners bijvoorbeeld een inbraakpreventiebrief toegestuurd krijgen. 

Momenteel zijn geen exacte aantallen van de uitgevoerde acties te benoemen. 

De Vries

CDA 48 12 Kosten externe inhuur. Wat is het percentage van de inhuur van de personele kosten, exclusief de 

inhuur?

2021: 167,3%

2022: 101,6%

Kok

CDA 49 19 Bij 2.6.1.1 moet een onderzoek gestart worden naar aanleg fietspad Woerden-Oudewater via de 

Linschoterweg, De Linschoterweg is een woerdense straat. Hoe stelt het college dit onderzoek voor? Om goed invulling te geven aan het fietsbeleidsplan willen we volgend jaar de belangrijkste 

verbeterpunten onderzoeken door middel van drietal planstudies. Door een misverstand is deze 

fietsroute niet goed beschreven. Dit moet zijn de Linschoterzandweg, niet de Linschoterweg.

Kok

CDA 50 21 Bij 5.7 wordt voorgesteld een ecoloog aan te schaffen. Waarom valt deze functie niet onder de DVO 

en bestaat nu niet het gevaar dat langzamerhand de gemeente zelf weer personeel in dienst neemt 

buiten de DVO om?

De ecoloog valt niet onder de basisdienstverlening die Woerden met Oudewater is 

overeengekomen. Het is om deze reden een last die voor Oudewater komt. Het aannemen van de 

ecoloog gaat via de organisatie van Woerden, Oudewater neemt dus geen extra personeel aan, 

maar de doorbelasting vindt via de zogeheten UVO dus wel plaats van Woerden aan Oudewater 

omdat de functie niet onder de basisdienstverlening valt.

Kok

CDA 51 46 Volgens de laatste alinea worden de sportaccomodaties geconcentreerd op Tappersheul. Betekent dit 

dat de voetbalvelden en de hardloopbaan t.z.t. hier naar toe worden verplaatst?

Nee, het betreft het zwembad en skeelerbaan. Ten Hagen

CDA 52 47 Synarchis heeft de bezettingsgraad van de binnen- en buitensportaccomadaties onderzocht. Wanneer 

worden de resultaten van dit onderzoek gedeeld?

De raad wordt d.m.v. een RIB eind Q4 geinformeerd over de resultaten van dit onderzoek. Ten Hagen

CDA 53 63 Bij "mutatie baten t.o.v. 2022" staat bij 3.4 dat door een toename van het aantal toeristen in de 

afgelopen jaren kan de begrote opbrengst verhoogd worden. Wat is de reden dat door de toename 

van het aantal toeristen de opbrengst verhoogd kan worden?

In de afgelopen jaren zijn er meer toeristen naar Oudewater gekomen. Hierdoor was de 

werkelijke opbrengst de afgelopen jaren hoger dan de begrote opbrengst. Door de opbrengst te 

verhogen loopt de begrote opbrengst weer in lijn met de werkelijke opbrengst.

Lont

CDA 54 68 Klop het dat de gemiddelde waardestijging van woningen en niet-woningen 0 % is. Waarom worden 

de tarieven dan met dit 0% gecorrigeerd, zoals vermeld staat?

Het klopt dat op dit moment de gemiddelde waardestijging 0% is. De tarieven hoeven dan ook 

niet met die 0% gecorrigeerd te worden.

Lont

CDA 55 75 Graag bij de ozb woningen en niet-woningen de aanslag per aangehaalde gemeente berekenen met 

een taxatiewaarde van € 300.000 voor een woning,  € 400.000 voor een bedrijfspad en € 500.000 voor 

een bewoond bedrijfspad waar het woongedeelte getaxeerd is op € 200.000.

Zie tabblad "Antwoorden 46 en 55". Lont

CDA 56 81 In de eerste zin staat dat SBZO toegezegd heeft de exploitatie in het jaar 2022 nog te zullen verzorgen. 

Hoort hier niet het jaar 2024 te staan?

Ja, zie ook vraag 6. Lont

CDA 57 Aanbie

dingsbri

ef

Weerstandsvermogen 2024 0,8 norm 1;  Schuldquote 198%, norm 130%; Solvabiliteitsratio 3% norm 

20%; Wat denkt het college hieraan te doen? Is dit een voldongen feit zoals uit de aanbiedingsbrief 

blijkt of kunnen we actie verwachten? Aan welke vormen van cofinanciering wordt gedacht? En Is dit 

reëel ? 

Dit is een politieke vraag. Voor de ambities die nu in de begroting zijn opgenomen ligt 

cofinanciering niet in de lijn der verwachting.

Lont

CDA 58 Aanbie

dingsbri

ef

Het jaar wordt 2026 wordt terecht een ‘ravijnjaar’ genoemd, de VNG heeft het advies aan de 

gemeenten gegeven om hier alvast op voor te sorteren. Wat heeft het college ondernomen om hierop 

voor te sorteren? En zo nee, waarom wordt het gemeende advies van de VNG in de wind geslagen?

Onze reactie hierop hebben we opgenomen onder de "Conclusies, risico's en voorstellen" in de 

aanbiedingsbrief (pagina 5). 

Lont

CDA 59 16 punt 2.1.1.1 e.d. In gesprek met de raad over beleid en beheer van de openbare ruimten. Vraag. 

Wanneer kunnen we dit eens verwachten, is al verscheidene malen toegezegd?

In 2024 en 2025 zal een herijking van de openbare ruimte worden uitgevoerd. Dit loopt gelijk 

voor zowel gemeente Woerden als gemeente Oudewater. In dit traject wordt de gemeenteraad in 

staat gesteld om kaders te stellen/bij te stellen, die uiteindelijk uitgewerkt worden in scenario's 

en daarna in beheerplannen. 

Kok



CDA 60 5 Onder b. worden de onderwerpen die eerder in de Financiële heroriëntatie genoemd zijn 

gememoreerd met de financiële consequenties van deze onderwerpen. Zijn dit de structurele 

bedragen, die opgenomen zijn in het meerjarenperspectief voor de jaarschijf 2026? 

Zo nee, wat zijn deze bedragen?

Ja. Lont

CDA 61 15 In de paragraaf “actuele ontwikkelingen en beleidsaanpassingen” in programma 2 is sprake van “een 

herijking van de openbare ruimte”. Wat is “een herijking van de openbare ruimte”?

In 2024 en 2025 zal een herijking van de openbare ruimte worden uitgevoerd. Dit loopt gelijk 

voor zowel gemeente Woerden als gemeente Oudewater. In dit traject wordt de gemeenteraad in 

staat gesteld om kaders te stellen/bij te stellen, die uiteindelijk uitgewerkt worden in scenario's 

en daarna in beheerplannen. 

Kok

CDA 62 17 Punt 2.1.3: de fasering van het Masterplan Binnenstad is opnieuw bepaald.

Wat is de reden dat er wederom een nieuwe fasering van het Masterplan Binnenstad” moet worden 

vastgesteld, nadat de oorspronkelijke fasering al eerder naar achteren is bijgesteld? Wat zijn de 

uitgangspunten voor deze hernieuwde fasering?

Na het succesvol afronden van de eerste deelprojecten zal een terugkoppeling aan de 

gemeenteraad worden gegeven. Daarbij worden meerdere sceanrio's voorgelegd. Te denken valt 

aan fases samenvoegen, versnellen of vertragen, volgorde veranderen en nog veel meer. Wij 

hebben dit in het collegewerkprogramma opgenomen.

Kok

CDA 63 17 Punt 2.3.1: Qua inspanning rond de overdracht van de Vierbergenweg en de Hoenkoopse brug wordt 

slechts geformuleerd “in gesprek blijven”. Deze inspanning wordt t/m 2026 geleverd. Dit komt over als 

een zeer magere inspanning. Welk concreet resultaat gaat het college hier bereiken?

College is en blijft actief in gesprek met Provincie over deze wens. Overdracht is belangrijk 

aandachtspunt bij kennismakingsronde met nieuwe gedeputeerden met als doel om 

medewerking te krijgen en de mogelijke (financiele) gevolgen voor onze gemeente zo klein 

mogelijk te houden. 

Wij zoeken hierop aansluiting bij de nieuwe regionale mobiliteitsplannen.

Kok

CDA 64 21 In de verschillenanalyse worden lagere stortingen voorzien in de voorzieningen riolering (7.2) en 

afvalstoffenheffing (7.3) t.o.v. vorig jaar, terwij bij beide voorzieningen hogere baten worden voorzien. 

Vinden er lagere stortingen plaats? Moet geconstateerd worden dat de hogere baten opgeteld 

moeten worden bij de lagere stortingen en dat die middelen extra benodigd zijn om de kosten van 

2024 te dekken? Zo nee, hoe zit dit dan in elkaar?

Voor een volledig beeld wordt verwezen naar de paragraaf lokale heffingen (pagina 71 en 

72).Lagere storting in de voorziening riolering € 29.694 is voordeel.  Lagere onttrekking aan de 

voorziening afvalstoffenheffing € 46.368 is een nadeel.  De lasten en baten riolering en de lasten 

en baten afval zijn gesloten circuits.  Voordelen worden gestort en nadelen worden onttrokken 

aan de voorziening. Tegenover hogere baten staan hogere lasten.  Een deel van de lasten wordt 

extra comptabel in de berekeningen meegenomen zoals BTW, lasten straatreiniging, lasten 

baggeren (bij riolering)

Lont

CDA 65 34 In de “eigen indicatoren” jeugd en WMO wordt geconstateerd dat in 2024 de eerder vastgestelde 

bezuinigingen op dit onderdeel (€ 250.000) voor 100% zijn gerealiseerd. Het is wenselijk de effecten 

van deze bezuinigingen te evalueren, immers de bezuiniging zijn geen doel op zichzelf, maar zijn 

gepaard gegaan met b.v. het uitgangspunt dat niemand er last van heeft. Wanneer en hoe pakt het 

college deze evaluatie op?

Op 8 mei jl. heeft het Stadsteam tijdens de thema-avond met de Raad een presentatie gegeven 

over hun visie en werkwijze. Daarin werd duidelijk dat in de werkwijze van het Stadsteam, de 

inwoner centraal staat; het Stadsteam kijkt goed wat nodig is en wat niet nodig is. Er is dus geen 

sprake van een bezuiniging. Er is wel een besparing gerealiseerd met behoud van kwaliteit. Een 

aparte evaluatie is gelet op deze thema-avond niet nodig.

Ten Hagen

CDA 66 38 Bij de inspanningen rond het aanbod culturele activiteiten wordt benoemd (4.1.1.1) dat culturele 

instellingen zo goed mogelijk worden ondersteund, o.a. door coronasubsidies. Zijn deze subsidies nog 

steeds aan de orde? Zo nee, waarom is dit dan opgenomen?

Coronasubsidies zijn niet meer aan de orde, dit is per abuis bij inspanning 4.1.1.1 opgenomen. De Vries

CDA 67 52 In de actuele ontwikkelingen rond wonen gaat het college uit van oplevering van ook Oranjepark II in 

2024. Is dit een ongelukkig geformuleerde zin of is dit daadwerkelijk de verwachting van het college?

Er zijn momenteel 2 plannen in plaats van 1 (voor 1 lag het bestemmingsplan al klaar). De raad 

wordt nog in 2023 op de hoogte gebracht van de keuze die met participatie tot stand is gekomen. 

De keuze wordt aan uw raad voorgelegd. Oplevering is op zijn vroegst in 2025.

Ten Hagen

CDA 68 55 In 6.2.5 wordt aangegeven dat in 2024 het plan voor de ontwikkeling van de oude touwfabriek voor 

een principebesluit wordt voorgelegd aan de provincie. In de planning is, neemt de  CDA-fractie aan, 

ook opgenomen dat voor díe vraag aan de provincie wordt voorgelegd, eerst een principebesluit van 

de gemeenteraad wordt gevraagd. Graag een bevestiging hiervan.

Bij deze de bevestiging. Ten Hagen

CDA 69 56 In het najaar van 2023 heeft de raad allerlei besluiten genomen voor de invoering van de 

Omgevingswet op 1 januari 2024. Uit 6.3.2 blijkt dat er klaarblijkelijk nog meer regelgeving nodig is, 

naast de omzetting van het Omgevingsplan naar een definitief omgevingsplan. Wat wordt hier 

bedoeld? Wat moet deze verordening inhouden? Welke voorbereidingen worden getroffen in 2024? 

Hoe wordt de raad vanaf het begin meegenomen in dit traject?

In 6.3.2. wordt verwezen naar de verordening fysieke leefomgeving. De verordening fysieke 

leefomgeving is een integrale verordening waarin alle verordeningen over verschillende 

onderwerpen uit de fysieke leefomgeving worden opgenomen. Denk aan regels over bomen, 

erfgoed, markten en ligplaatsen voor boten.Vanaf de inwerkingtreding van de Omgevingswet 

moeten de verordeningen die betrekking hebben op de fysieke leefomgeving in het 

omgevingsplan worden opgenomen. Door deze verordeningen al zo veel mogelijk samen te 

voegen in een verordening fysieke leefomgeving hoeft straks maar één verordening aan het 

omgevingsplan te worden toegevoegd. Verder kan er hierdoor vast worden geharmoniseerd. De 

verordening fysieke leefomgeving is daarmee een goede voorbereiding op het omgevingsplan. Nu 

het een verordening betreft wordt deze voorgelegd voor besluitvorming aan de raad. 

Ten Hagen



CDA 70 59 In de verschillenanalyse rond programma 3 wordt een bedrag genoemd voor schilderwerk van het 

monumentale weeghuisje. Eerder is door de portefeuillehouder te vuur en te zwaard verdedigd dat dit 

huisje verkocht zou worden, zonder belangstellendenprocedure. Nu dat klaarblijkelijk nog niet aan de 

orde is, hoe gaan we om met de toekomst van dit weeghuisje? Hoe kan dit een waardevolle plek in 

onze gemeente blijven vervullen?

We zijn nog steeds voornemens om het weeghuisje te verkopen. Vanwege knelpunten met de 

ambtelijke capaciteit is de verkoop nog niet gerealiseerd. De gemeente is verantwoordelijk voor 

de instandhouding van dit Rijksmonument zolang het gebouw met bijbehorende weegbrug niet is 

verkocht.  

Ten Hagen

CDA 71 61 7.1.1, benoemd resultaat: baten en lasten zijn reëel en structureel in evenwicht. De inspanning die het 

college voor zichzelf formuleert is: Begroot en realiseer een structureel saldo van baten en lasten rond 

de nullijn. “ Dit lijkt wat in tegenstelling tot andere uitingen in deze begroting, die een soort lijdzaam 

afwachten van het ravijnjaar lijken uit te stralen. Hoe gaat het college deze inspanning in 2024 

waarmaken?

De begroting 2024 en 2025 zijn sluitend. De jaren hierna niet. Op pagina 5 onder het kopje "b. 

Aandachtspunten begroting" staan de mogelijke inspanningen om ook deze jaren sluitende te 

krijgen. Vanzelfsprekend worden daarbij ook de landelijke ontwikkelingen gevolgd waarbij moet 

blijken hoe dit aandachtspunt voor het overgrote deel van de gemeenten zich zal ontwikkelen

Lont

CDA 72 61 In 7.1.3 (verbeteren reservepositie) geeft het college aan maximale resultaten te gaan behalen op 

toekomstige bouwlocaties. Er wordt klaarblijkelijk niet ingezet op maximaal resultaat behalen op 

toekomstige bouwlocaties qua volkshuisvesting van doelgroepen. Graag een reactie op deze 

constatering.

Het betreft hier de locaties waar de gemeente zelf grond in eigendom heeft. Dit maximale 

resultaat wordt ook beïnvloed door het volkshuisvestingsbeleid dat is vastgesteld.

Lont

CDA 73 79 risico’s: Heeft het college overwogen een financiëel risico te formuleren voor de opvang van 

ontheemden, in welke zin dan ook?

Nee, vanuit de uitvraag naar risico's in de organisatie is dit risico niet naar voren gekomen. In de 

praktijk zien we dat bijv. de opvang van Oekraïners ruimschoots gecompenseerd wordt door het 

rijk.

Lont

CDA 74 114 Verbonden partijen: Stichting Urgentieverlening Utrecht-West: omdat het eigen vermogen van de 

stichting de afgesproken grens overschrijdt wordt de bijdrage van de deelnemers verlaagd. Aanvragers 

van een urgentie betalen per saldo € 50, indien de urgentie wordt verleend. Zijn betalen € 150 indien 

de urgentie niet wordt verleend (in heel veel gevallen), waarbij aanvragers ten einde raad deze 

urgentie hebben aangevraagd. Voor een aantal aanvragers zal dit bedrag een aanzienlijke barriere 

vormen. Is ook overwogen deze middelen aan te wenden voor het verlagen van de aanvraagkosten?

De € 150 zijn de gemiddelde kosten per urgentieaanvraag voor de zes gemeenten. Naast de 

beheer,- administratie- en besluitvormingskosten zijn dit ook de kosten van het inschakelen van 

een medisch adviseur. Het gaat hier om een profijtbeginsel. Woningzoekenden kunnen een 

beroep doen op voorrang op alle andere woningzoekenden. In november stelt het algemeen 

bestuur van de Stichting Urgentieverlening Utrecht-West de begroting vast voor 2024, dat is 

inclusief de eigen bijdrage of leges van € 150.000. Wij stellen de mogelijkheid van het verlagen 

van het bedrag aan de orde.

Ten Hagen


